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HARJUMAA OMAVALITSUSTE LIIT 
JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
 
Tallinn, Sirge 2 Omavalitsusmaja     10. juuni  2015.a.   
 
 
Koosoleku algus: 11.00 
Koosoleku lõpp: 13.40 
 
Osalejad: Lisatud registreerimislehed 
Päevakord kinnitatakse esitatud kujul 
 
Päevakorrapunkt 1.  
Muudatusettepanek määrusele  "Nõuded ehitusprojektile" eelnõule 
Ettekandja Omanike Keskliidu juhatuse liige, jurist Andry Krass, Kaupo Rätsepp ja 
Vello Tamm  
 /Materjalid teesidena lisatud/ 
 
Raivo Uukkivi: Teeme omavalitsustele juhendmaterjalina sellekohase manuaali ja 
hakkame nõudma. 
Kaupo Rätsepp: See on detailplaneeringu küsimus, detailplaneeringu koostamisel 
tuleb juba arvestada väljakujunenud lähialadega, mitte hakata alles eelprojekti 
koostamisel analüüsima negatiivseid mõjusid naabruses asuvatele ehitistele. 
Kalev Kallo: Investeerijat ei ole võimalik varsti üldse ehitama saada. Ma olen 
täiendavate piirangute kehtestamise vastu. 
Raivo Uukkivi: Vesiliivaga on mul vastupidine näide. Muudatus paneks vastutuse 
projekteerijale. 
Kaupo Rätsepp: Omavalitsustel on seadusest tulenevad võimalused reguleerimaks ja 
kontrollimaks vastavat valdkonda, küsimus on pigem meie võimekuses oma õiguste 
teostamisel.  
Levinud on ka hoiak, kus arendustegevusi oma lähedal näha ei soovita. 
Omavalitsusel on õigus enne kasutusloa väljastamist nõuda hoonetele 
ehitusekspertiise, millega litsentseeritud ekspert võtab vastutuse ehituse kvaliteedi 
osas.  
Me ei näe, et antud ettepanek muudaks midagi paremaks, pigem suurendab niigi 
kohmakat bürokraatiat.  
Mart Võrklaev: See võib hakata ka kahjustama omanikke ja me ei peaks bürokraatiat 
juurde tekitama. 
 
 Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Mitte toetada muudatusettepanekute esitamist. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
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Päevakorrapunkt 2 
Põhja-Eesti Turism arengutest 
Ettekandjad PET juhatuse esimees Janec Safranovski, Kaupo Rätsepp ja Vello 
Tamm 
Janec Safranovski tutvustab Eesti turismiveebe ja võrdleb neid Soome jt riikide 
analoogidega. Põhja-Eesti Turism veebilehe tutvustus. Meie tahame ka oma 
veebilehte uuendada ja teha inspiratsiooni meetme juurde – lugude kogumine ja 
seome kaardiga piirkonniti. Kohalikud tegijad soovime sisu osas kaasata. 
Kogume kokku piirkondlikud ja teemalised grupid. Turisti jaoks maakondlikke 
piirkondi Eestis ei ole, seepärast hakkame tegutsema teemade kaupa. 
Väljaspool Tallinna on Eestis turismiga väga halvasti. EAS uuring näitas 
ebanormaalset kõrge näitaja rahulolust aga ilmselt on nii, kes kohal ei käi ei tea 
Eestist midagi. Kuvandit meil ei ole. Meie selle aasta projekt on lugude kogumine ja 
koostöö EAS-iga. Eesmärk on vältida dubleerimist, mida on praegu palju. Nadi on 
Harjumaad projektist välja jätta ja ega me seda ei tee, aga Harjumaal peame 
pöörduma kas omavalitsuste poole või ettevõtjate poole, et nemad selle ise 
finantseeriksid. 
Vello Tamm: Kas need lood lähevad ka Visit Estoniasse. 
Janec Safranovski: EAS-is nad kindlasti valivad neid lugusid, kõike nad ei võta. 
Vello Tamm: Kes tõlgib need lood kaheksasse keelde? 
Janec Safranovski: Need lood, mis nad valivad, kindlasti tõlgitakse ka nende endi 
poolt, meie ei suuda seda teha oma vahenditega. 
Kaupo Rätsepp: Me oleme lähtunud põhimõttest, et me ei soovi dubleerida HOL-is 
turismi tegevust ja seepärast me soovime Tallinnaga koostööd teha ning Harjumaad 
koos Tallinnaga tutvustada ja turundada. 
Janec Safranovski: Tallinna käest turiste me kätte ei saa. See, kes Tallinnast välja 
tuleb, on selle otsuse juba varem teinud.  Me ei tahagi tegeleda infoga, seda on niigi 
palju, aga praegu peame seda tegema, kuna praegune leht on tehtud projekti 
rahadega ja nõutav  aeg toote rakendamisel ei ole veel möödas. Meie eesmärk on 
täiendada tänast informatsiooni lugudega. 
Kaupo Rätsepp: Mida me sellest ikkagi saame, kui me PET-iga koos edasi töötame. 
Meie esmane huvi on ikkagi Harjumaa turundamine, mitte Põhja-Eesti, kuhu läheb 
turist kergemini. 
Janec Safranovski:  Kui me paneme näiteks Soome messi jaoks kokku ajaloolised 
lood ja seal saab see kajastatud, on see ka Harjumaale kasulik. 
Raivo Uukkivi: Konkreetne näide Soomes info levimisest.  Karavaniga käija kirjutas 
oma loo Soomes ja selle peale tulid ka teised samasse turismitallu oma karavaniga. 
Selline info on vajalik. 
Janec Safranovski: Veebilehed aeguvad kolme aastaga ja neid ei jõua sisse osta ja 
me võtsime tööle inimese, kes teeb ise lehte ning saab alati muuta täiendada jne. 
Raivo Uukkivi: Lääne-Virumaa ja Ida-Virumaa on väga huvitatud PET tegevusest. 
Kaupo Rätsepp: Meie eesmärk ei olnud PET-i laiali saata. Vaid teha meile sobivamalt 
koostööd Tallinnaga. 
Raivo Uukkivi: Tallinnast bussile minev turist sõidab läbi Harjumaa ja esimene peatus 
on Virumaa mõisates. 
Vello Tamm: Kui me oleksime PET-is, mida sa teeksid nii, et Harjumaalased oleksid 
sellest huvitatud? 
Janec Safranovski: See kuvand tuleb meediast ja igalt poolt, aga Visit Estonias ei käi 
soomlane. 
Ragnar Siil: Harjumaal ei ole turismitoodet. 
Janec Safranovski: Külastatavuselt järjestuvad piirkonnad: Tallinn, Tartu, Ida-
Virumaa ja alles neljas on Saaremaa. 
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Kaupo Rätsepp: Jõudsime jälle sinna, et kasulikum on meil teha koostööd Tallinnaga, 
mitte PET-iga 
Vello Tamm: Täna on näiteks koostööprojekt Tallinna turismipunktiga ja käiakse 
nende töötajatega mööda Harjumaad, et nad oskaksid infot Harjumaa kohta 
edastada. 
Janec Safranovski: Huvitav vaidlus ja näitab, et me ei tea midagi metoodikatest ja 
uuringutest. Maakond ei ole bränd. 
Raivo Uukkivi: Koostööd on ikkagi vaja ja kas jätkame rahastamist. 
Tanel Ots: Saku Tuletõrje muuseumi näide, mis on kinni ja ainult paar korda aastas 
saab neid näha. Need on huvitavad eksponaadid, mida praktiliselt keegi ei näe aga 
muuseumi silt on suuresti üleval. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Juhatus jääb oma seniste otsustuste juurde. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 3 
SA Harjumaa Kultuuripärand loomise uuringu tutvustamine 
Ettekandjad projektijuht Ragnar Siil, Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 
/Ettekanne lisatud/ 
Arutelu 
Kaupo Rätsepp: Väga hea töö ja kõik vajalik informatsioon järgnevate otsuste 
tegemiseks olemas. Minu jaoks ületas see töö ootuseid, tööst ja ettekandest tuleb 
välja ka turundustegevuse olulisus. Hoolimata võimalikust mudelist jääb väga 
määravaks omavlitsuste enda panus muuseumi külastavusse e. peame suunama 
sinna oma lasteaedu, koole jne. 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
Suunata uuring volikogu koosolekule tutvustamiseks ja täiendavate ettepanekute 
saamiseks 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 4  
Juhatuse liikme valmiste korraldamine 
 Ettekandjad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 
 
Protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks 
17. juuni 2015. aasta volikogu koosolekul viia läbi juhatuse puuduva liikme valimised. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 5 
Volikogu kokkukutsumine  
Ettekandjad Kaupo Rätsepp ja  Vello Tamm   
 
Päevakorra arutelu.  
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Kutsuda kokku korraline volikogu koosolek 17. juunil 2015. aastal, algusega kell 
10.00 esitatud päevakorraga Maardu linnas, Vaba Aja Keskuses. Lisada 
immigratsiooni teemalise pöördumise punkt päevakorda. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
Päevakorrapunkt 6 
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Vahendite eraldamine HOL poolt rahastatavatele ühisüritustele  
6.1.Harju Maavalituse täiendav taotlus 
. Ettekandjad Kaupo Rätsepp ja Ruth Jürisalu  

 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 

Eraldada  Harju Maavalitsusele täiendavalt 2000€ 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 
 
6.2. Harjumaa Alushariduse Juhtide Ühendus taotlus alushariduse 
spetsialistidele koolituste korraldamiseks 
Ettekandjad Kaupo Rätsepp ja Ruth Jürisalu  
 

Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Täiendada taotlust tööeesmärgiliste kohtumiste ja sealse kompetentsi 
olemasolu tõestava materjaliga. Lisada eelarve ja näidata ära ka omaosaluse 
suurus ja muud kuluartiklid. Pärast täiendavate materjalide esitamist on 
võimalik otsustust langetada ka elektroonilise koosoleku korras. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole 
 

 
Päevakorrapunkt 7 
 Informatsioonid: 
7.1. Maavanema juures räägitust 

Informatsiooni annavad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 
 

Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 

 
7.2. Harjumaa kohalike omavalitsuste suvepäevad 13.-14. august  Prangli saarel 

Informatsiooni annavad Kaupo Rätsepp ja  Vello Tamm 
 

Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 

 
7.3. HOL Kevadkoolituse Läänemaa visiidi kokkuvõte 

Informatsiooni annavad Kaupo Rätsepp ja Vello Tamm 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 

Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 

7.4. Jooksvad küsimused 
Informatsiooni annavad Kaupo Rätsepp ja  Vello Tamm 

 
 

 
Päevakorrapunkt 8 
Kohal algatatud teemad 
8.1. Erakooliseaduse §222 alusel omavalitsuste poolt rahastamine, mis on loetud 
riigiülesandeks Riigikohtu poolt. 
 
Kas võiksime koos kohtusse minna aga enamus on juba ise hagi kohtusse andnud. 
Mart Võrklaev: Kohus andis kompromissi tegemiseks nõude riigile tagasi. 
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Praegu ei ole lahendust ja see on rumal, kui omavalitsused käivad riigiga kohut 
Riigikohtu lahendi alusel ja kulutavad täiendavalt avalikku raha ja ka omavalitsuste 
spetsialistide tööjõudu. 
Mart Võrklaev: HOL võiks teha kirja, et ei pea õigeks omavalitsustega kohtus käia ja 
raha kulutada. 
 
Ettepanek: Bürool teha Harjumaa nõuetest koond ja teha pöördumine peaministri 
poole, sest Haridusministeeriumoga ei ole mõtet asja edasi arutada, sest tulemusi ei 
tule. 
 
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
HOL bürool valmistada ette kiri ja saadame juhatuse poolt pöördumise peaministrile 

Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
8.2. Migratsioonipoliitika teema Eesti Vabariigis. 
Tanel Ots: Ettepanek vastu võtta põgenike teemal pöördumine. Asi pole tuhandes 
põgenikus, vaid mis saab edasi. 
Ettepanek: Võtta teema Volikogu 17. juuni päevakorda koosoleku päevakorda 
  
Vastu võetud protokolliline otsus: Informatsioon võetud teadmiseks. 
Juhatusel ja bürool valmistada ette pöördumise teksti eelnõu ja võtta teema arutusele 
17. juuni volikogu koosolekul. 

Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 
 
 
/allkirjastatud digitaalselt/ 
 
 
Kaupo Rätsepp       Vambo Kaal 
Esimees       Protokollija 


